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Referat Fællesbestyrelsen i Søllested Landsbyordning 

Dato og klokkeslæt: Torsdag d. 24.11.2022 kl. 17.30 – 20.30  

Sted: Skolens personalerum 

Forplejning: Julefrokost, Vand, kaffe/te – Lisa og Tina O kage 

Deltagere: Bestyrelse og suppleanter 

Fraværende:  Nicolai, Jeanne,  

Mødeleder: Katrine 

Referent:  Bitten 

  

1. Godkendelse af dagsorden 

Sagsfremstilling: 

Godkendelse af dagsorden 

Beslutning: 

Godkendt 

2. Godkendelse af referat 

Sagsfremstilling:  

Godkendelse af referat 

Beslutning: 

Godkendt 

3. Orientering fra ledelsen 

Sagsfremstilling: 

Orientering: 17.35 – 17.45 

Orientering fra ledelsen ang. dagpleje, børnehave, skole og SFO. 

 

Referat: 

Der er netop åbnet for brugertilfredshedsundersøgelsen 

Dagplejen:   

Ny dagplejestruktur pr. 1. januar 2023. Institutionslederne varetager ledelsen indtil den 

nye struktur er på plads. 

38 børn i dagplejen 

Børnehave:   

71 børn, to nye medarbejdere er startet. 

Vi får del i Socialpuljemidler i 2023 – 2025 hvilket betyder at der ansættes to nye 

medarbejdere i børnehaven. Den ene medarbejdere er en overflytning, den anden stilling 

er en stilling på 25 timer som er slået op. Ny lønnet studerende starter 1. december i et 

halvt år. 

Der er ved at blive renoveret køkken, så der er klar til frokostordning fra 1/1-23. 

Legeplads og madpakkehus er næsten klar. 
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SFO:   

61 i SFO1 og 32 i Klubben. 

Pt. 2 stillinger slået op til besættelse pr. 1. februar 2023. 

Skole:   

121 elever og 2 nye starter i næste uge. 

Legeplads er færdig og mangler kun et gennemsyn fra legepladsinspektøren for at sikre 

at alt er i orden. 

4. Nyt fra elevråd 

Sagsfremstilling: 

Orientering og dialog: 17.45 – 18.00 

Ønske fra elevrådet om at etablere en skolebod. Elevrådet præsenterer deres ønske. 

Referat: 

Elevrådet ønsker pt. åbning 2 dage om ugen med salg af købte varer fx müslibarer, juice, 

ostehaps, nudler mm. Bestyrelsen bakker op omkring etablering af en skolebod. Det 

aftales, at elevrådet laver plakat for at søge frivillige til at hjælpe med boden. 

5. Opfølgning Landsmøde 

Sagsfremstilling: 

Orientering: kl. 18.00 – 18.10 

Marie og Nicolai fortæller om landsmødet d. 11.-12. november 2022. 

Referat: 

Marie og Nicolai deltog i landsmødet. Vældig spændende. Meget inspirerende formand for 

Skole og Forældre. Givende at møde andre bestyrelsesmedlemmer. Søllested og Maribo 

snakkede bl.a. om at det kunne være en idé at mødes på tværs i bestyrelserne på 

Lolland. 

Fokus især på den generelle mistrivsel der er i folkeskolen. Det er ikke kun skolen der 

påvirker trivslen, men også fx hjemmet.  

Fokus også på Frihedsforsøget, hvor Esbjerg og Holbæk Kommuner i en tre-årig periode 

har mere frihed i forhold til lovgivningen. 

Der er mange kursustilbud i Skole og Forældre. 

Marie R. skriver til Sektorchefen om kommunen vil afholde lokale bestyrelseskurser for 

alle bestyrelser i kommunen. 

6. Evaluering årsmøde 

Sagsfremstilling: 

Drøftelse: kl. 18.10 – 18.25 

Evaluering af årsmødet d. 16. november 2022. 

Referat: 

Rigtig fint årsmøde med et godt oplæg af Michael Dam fra Skole og Forældre. Oplægget 

havde fokus på hvorfor forældre skal blande sig i skolens arbejde. 
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Der var 24 fremmødte forældre inkl. bestyrelsen. 

Hvordan får vi flere forældre til at deltage? Herunder forslag til næste år: 

- Fysiske sedler i tasker og garderober med stort billede af hvad man skal have at 

spise, så børnene går hjem og fortæller om arrangementet. 

- Tilmelding på seddel. 

- Insisterende kontakt til trivselsrådene. 

- Kan årsmødet kombineres med at børnene optræder. 

- Årsmøde kombineres med biograftur. 

7. Involvering af trivselsråd 

Sagsfremstilling: 

Drøftelse: kl. 18.25 – 18.45: 

Drøftelse ift. involvering af trivselsråd og/eller udpegning af kontaktperson fra 

bestyrelsen til hvert trivselsråd. 

 

Referat: 

Bestyrelsen ønsker at etablere kontakt imellem trivselsråd og bestyrelsen.  

0A: Birgitte 

1A: Marie R. 

2A: Kamilla 

3A: Claus 

4A: Marie P. 

5A: Katrine 

6A: Nicolai 

 

Katrine laver skriv til trivselsrådene med forventningsafstemning og Bitten sender ud til 

alle forældrene i skolen. 

8. Julefrokost 

Spisning: 18.45 – 19.15 

9. Høringssvar 

Sagsfremstilling: 

Drøftelse: 19.15 – 20.15 

Ferieplan til høring: (se bilag) 

Hermed sendes ferieplan for skoleåret 2023/24 samt overslagsårene i høring i 

skolebestyrelser og Med-udvalg. 

Hvidbog til udtalelse: (se bilag) 

Kære medlemmer af skolebestyrelser og medlemmer af MED i Lolland Kommune 

Som I sikkert er opmærksomme på, har Epinion evalueret på Lolland Kommunes 

Specialundervisningsstrategi. Denne har været genstand for politisk behandling og i den 

forbindelse har Børne- og Skoleudvalget ønsket en handlingsplan for, hvordan der 

arbejdes med de fem anbefalinger som Epinion har peget på. 
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Udkastet til Hvidbogen er Skole og Dagtilbudssektorens bud på en sådan handlingsplan. 

Som nævnt er det et udkast, som skal anvendes i den videre proces og i den forbindelse 

ønsker Børne- og Skoleudvalget at sende udkastet til udtalelse hos skolebestyrelse og 

MED i Lolland Kommune. Intentionen er at I har mulighed for en stillingtagen til og give 

en udtalelse til Udkastet til Hvidbogen. Udtalelserne tages med i den videre proces i 

arbejdet med Epinions anbefalinger ift. Specialundervisningsstrategien. 

Deadline for tilbagemelding er fredag d. 2/12. Udtalelser sendes til cahof@lolland.dk 

Med venlig hilsen Lars Povlsen Jensen, Direktør  

Referat: 

2.1.2.1: Bekymring for jobrotation og forlade sin forankring på ét af områderne, da det 

vil kræve at eleverne skal forholde sig til, god at alle børn er distriktets børn og at man 

tager ansvar for dette,  

2.1.2.2: Bakker op omkring øget brug af mellemformer,  

2.1.2.3:v Bakker op omkring kompetencecenter 

2.2.2: Kommunikation, både ift. visitation og ift. inklusion, vigtigt med fælles ramme 

som decentralt kan tilpasses,  

2.3: Bakker op omkring at man genovervejer organiseringen af Specialskolen, da vi kan 

se flere fordele end ulemper ved at forankre specialskoleafdelingerne under den 

skole/landsbyordning, som de matrikelmæssigt ligger op af. 

Katrine, Kamilla og Bittens noter samles og sendes som udtalelse. Katrine og Bitten er 

ansvarlige for dette. 

10. Kommunikation og sociale medier 

Sagsfremstilling: 

Drøftelse: kl. 20.15 – 20.25 

Hvilke kommunikationskanaler skal vi anvende i Søllested Landsbyordning? Målgruppe, 

formål og konsekvenser. 

 

Referat: 

Anvendelse af sociale medier drøftes. Der er forskellige holdninger til anvendelsen og de 

risici der er ved at anvende sociale medier. Det besluttes ikke at anvende facebook pt. 

men at forældre opfordres til at dele de opslag ledelsen får lavet igennem Lolland 

Kommunes Facebookside. 

11. Evt.  

Sagsfremstilling: 

Lys i skolegård 

Garderober 

Referat: 

Der er meget mørkt i skolegården og foran legestuen. Bitten drøfter dette med Teknisk 

Serviceleder. 

mailto:cahof@lolland.dk
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Forespørgelse ang. garderober. Der er pt. ikke økonomi til indkøb af nye garderober, og 

samtidig afventes de nye brandregulativer for at sikre at indkøb forbliver lovligt. 

12. Punkter til kommende møde 

Sagsfremstilling: 

Fondssøgning Nordeafonden 

 

Referat: 

  

 

 


